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Az Ã¶nkormÃ¡nyzat jÃºliusi Ã¼lÃ©sÃ©n rÃ¡bÃ³lintott a NÃ¡nai Ãºt felÃºjÃtÃ¡sÃ¡ra Ã©s egy kÃ¶rforgalom megÃ©pÃtÃ©sÃ©re, 852 ezer
eurÃ³ Ã¶sszÃ©rtÃ©kben. 

A kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let jÃºliusi Ã¼lÃ©sÃ©n megszavazta a NÃ¡nai Ãºt felÃºjÃtÃ¡sÃ¡t Ã©s egy kÃ¶rforgalom megÃ©pÃtÃ©sÃ©t. Ezzel a
dÃ¶ntÃ©ssel tulajdonkÃ©ppen felhatalmazta a polgÃ¡rmestert, hogy 852 ezer eurÃ³s hitelrÅ‘l tÃ¡rgyalhasson a bankokkal, a
nagyberuhÃ¡zÃ¡st PÃ¡rkÃ¡ny ugyanis hosszÃº lejÃ¡ratÃº kÃ¶lcsÃ¶nbÅ‘l finanszÃroznÃ¡. Mint arrÃ³l mÃ¡r korÃ¡bban beszÃ¡moltunk,
a vÃ¡ros az Ã•llami ÃštkezelÅ‘sÃ©ggel kÃ¶zÃ¶sen ÃºjÃtja fel a NÃ¡nai utat, az Ã¡llam mintegy 200 ezer eurÃ³val szÃ¡ll be a
kÃ¶ltsÃ©gekbe. 
A testÃ¼let elÃ© kÃ©t vÃ¡ltozat kerÃ¼lt. Az egyszerÅ±bb csak az ÃºtfelÃºjÃtÃ¡ssal szÃ¡molt, 300 ezer eurÃ³ Ã©rtÃ©kben, a
kÃ¶rforgalom kialakÃtÃ¡sa viszont tovÃ¡bbi 500 ezer eurÃ³val nÃ¶veli a kÃ¶ltsÃ©gkeretet. Ezt tÃ¶bb kÃ©pviselÅ‘ is
nehezmÃ©nyezte, nÃ©hÃ¡nyan azt is felvetettÃ©k, hogy nem lenne-e olcsÃ³bb egy puritÃ¡nabb kÃ¶rforgalom kialakÃtÃ¡sa? â€žA
leendÅ‘ kÃ¶rforgalom mÃ¡r eleve egy lecsupaszÃtott vÃ¡ltozatban Ã©pÃ¼lne megâ€• â€“ reagÃ¡lt JÃ¡n Oravec.

Ez mÃ©g nem a hitelÃ¶sszeg

A polgÃ¡rmester ugyanakkor figyelmeztetett, hogy mindez csak a beruhÃ¡zÃ¡s elÅ‘zetes kÃ¶ltsÃ©gvetÃ©se, a vÃ¡roshÃ¡za arra
szÃ¡mÃt, hogy ez az Ã¶sszeg a kÃ¶zbeszerzÃ©s sorÃ¡n csÃ¶kkenni fog, Ã©s ez vÃ©gkÃ©pp nem jelenti azt, hogy PÃ¡rkÃ¡ny
valÃ³ban 852 ezer eurÃ³s hitelt vesz fel. A bankokkal megkezdik a tÃ¡rgyalÃ¡st, a kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let pedig a szeptemberi
Ã¼lÃ©sÃ©n dÃ¶nt majd arrÃ³l, hogy elfogadja-e a kialkudott feltÃ©teleket, a futamidÅ‘t Ã©s a hitel Ã¶sszegÃ©t. 
â€žMi az olcsÃ³bb Ã©s a drÃ¡gÃ¡bb projektrÅ‘l is tudunk tÃ¡rgyalni a bankokkal. Viszont ha a kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let csak az
egyszerÅ±bb vÃ¡ltozatra ad megbÃzÃ¡st, akkor annak kÃ¶ltsÃ©g- Ã©s hitelkeretÃ©t mÃ¡r nem lehet emelni, mÃg, ha a drÃ¡gÃ¡bb
verziÃ³t hagyja jÃ³vÃ¡, akkor azt mÃ©g menet kÃ¶zben is lehet egyszerÅ±sÃteni, a kÃ¶ltsÃ©geket lefaragni, csÃ¶kkenteni.
TehÃ¡t a drÃ¡gÃ¡bb vÃ¡ltozat jÃ³vÃ¡hagyÃ¡sÃ¡val a vÃ¡ros tÃ¡rgyalÃ¡si mozgÃ¡stere is nagyobb a hitelfeltÃ©telek intÃ©zÃ©sekor.
Ugyanakkor tudni kell, hogy a NÃ¡nai Ãºt felÃºjÃtÃ¡sa beruhÃ¡zÃ¡skÃ©nt mindig is szÃ¡molt a kÃ¶rforgalom megÃ©pÃtÃ©sÃ©vel, sÅ‘t
egy kÃ¼lÃ¶n letÃ©rÅ‘ kialakÃtÃ¡sÃ¡val is, melyen keresztÃ¼l a NÃ¡na felÅ‘l Ã©rkezÅ‘ Ã©s Ã‰rsekÃºjvÃ¡r felÃ© haladÃ³ autÃ³sok el tudjÃ¡k
hagyni a vÃ¡rost anÃ©lkÃ¼l, hogy ez zsÃºfoltsÃ¡got, kÃ¶zlekedÃ©si kÃ¡oszt okozna. A kÃ¶rforgalomra tehÃ¡t kÃ¶zlekedÃ©si
szempontbÃ³l is szÃ¼ksÃ©g vanâ€• â€“ fejtette ki Ã¡llÃ¡spontjÃ¡t a polgÃ¡rmester. 
KornÃ©lia SlabÃ¡kovÃ¡ alpolgÃ¡rmester is azt hangsÃºlyozta, ha a testÃ¼let nem szavazza meg a kÃ¶rforgalmat is
tartalmazÃ³, de drÃ¡gÃ¡bb vÃ¡ltozatot, akkor utÃ³lag ezt mÃ¡r nem tehetik ez a projektbe. Az Ã¶nkormÃ¡nyzat vÃ©gÃ¼l is
jÃ³vÃ¡hagyta a 852 ezer eurÃ³s beruhÃ¡zÃ¡st. 

TelekÃ¡truhÃ¡zÃ¡s a Vadasba

A kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let megszavazta, hogy a vÃ¡rosnak a Vadas fÃ¼rdÅ‘ben talÃ¡lhatÃ³ telkeit a fÃ¼rdÅ‘ sajÃ¡t tulajdonÃ¡ba
ruhÃ¡zza Ã¡t. Mivel PÃ¡rkÃ¡ny eddig ezekkel a telkekkel kezeskedett a fÃ¼rdÅ‘ fejlesztÃ©si kÃ¶lcsÃ¶neiben, ezzel a lÃ©pÃ©s
lÃ©nyegÃ©ben tehermentesÃtÃ©s, mert a vÃ¡ros Ãgy jÃ³val tÃ¶bb hitelt vehet fel, ha arra szÃ¼ksÃ©ge volna â€“ fejtette ki a
polgÃ¡rmester.  
A Delfin diszkÃ³ Ã©pÃ¼letÃ©nek eladÃ¡sÃ¡rÃ³l viszont megoszlottak a vÃ©lemÃ©nyek. A polgÃ¡rmester a vÃ¡rosi tanÃ¡cs
vÃ©lemÃ©nyÃ©t tolmÃ¡csolta, miszerint az Ã©pÃ¼letet el kÃ©ne adni, mivel mÃ¡r most is rossz mÅ±szaki Ã¡llapotban van, az pedig
nehezen elkÃ©pzelhetÅ‘, hogy a vÃ¡ros oda beruhÃ¡zzon. MÃ¡rpedig Ãgy a bÃ©rlÅ‘k lassan leÃ©lik az Ã©pÃ¼letet, Ã©vek mÃºlva
pedig mÃ©g rosszabb lesz az Ã¡llaga. Mivel az Ã©pÃ¼letre lenne Ã©rdeklÅ‘dÃ©s, ezÃ©rt a tanÃ¡cs az eladÃ¡sÃ¡t javasolja â€“ fejtette ki
JÃ¡n Oravec. Lengyel Attila Ã©s Csepregi ZoltÃ¡n kÃ©pviselÅ‘k ugyanakkor nem tartjÃ¡k jÃ³ Ã¶tletnek a Delfin eladÃ¡sÃ¡t. Mint azt
Lengyel kifejtette, a Vadas bejÃ¡rata melletti, stratÃ©giai terÃ¼letrÅ‘l van szÃ³, mÃ¡rpedig a cÃ©l az, hogy a fÃ¼rdÅ‘ terÃ¼lete
minÃ©l nagyobb Ã©s egysÃ©gesebb legyen. Ã‰pp ezÃ©rt szerencsÃ©sebbnek tartanÃ¡, ha hosszÃº tÃ¡vra bÃ©rbe adnÃ¡k az
Ã©pÃ¼letet. A kÃ©pviselÅ‘k kÃ¶zÃ¼l nÃ©hÃ¡nyan attÃ³l is tartanak, hogy az eladÃ¡ssal precedenst teremtenek, azaz, ha a Delfint
Ã©s a Drink nagyraktÃ¡rt eladja a vÃ¡ros, akkor tovÃ¡bbi terÃ¼letekre jelentkeznek majd az Ã©rdeklÅ‘dÅ‘k. 
JÃ¡n Oravec szerint nem lehet Ã¶sszehasonlÃtani a Vadasban talÃ¡lhatÃ³ telkeket Ã©s ingatlanokat a Delfin helyÃ©vel.
RÃ¡adÃ¡sul a Vadasnak is rengeteg pÃ©nzÃ©be kerÃ¼lne az Ã©pÃ¼let lebontÃ¡sa. 
A testÃ¼let vÃ©gÃ¼l is megszavazta, hogy a Delfint Ã©s a Drink nagyraktÃ¡rt eladjÃ¡k.  
IdÃ©n mÃ©gsem kÃ¶ltÃ¶zik a vÃ¡rosi kÃ¶nyvtÃ¡r a Teraszok lakÃ³telepi iskolaÃ©pÃ¼letbe, Ã©s nem alakÃtjÃ¡k ki a beharangozott
hulladÃ©kgyÅ±jtÅ‘ szigeteket sem. Az utÃ³bbi cÃ©lra az idei kÃ¶ltsÃ©gvetÃ©sben meghatÃ¡rozott 10 ezer eurÃ³bÃ³l olyan helyeken
alakÃtanak ki betonfelÃ¼leteket, ahol a kontÃ©nerek sÃ¡rban, fÃ¶ldes talajon Ã¡llnak. Hogy miÃ©rt marad el a
kÃ¶nyvtÃ¡rkÃ¶ltÃ¶ztetÃ©s, Ã©s miÃ©rt nem Ã©pÃtik ki idÃ©n a hulladÃ©kgyÅ±jtÅ‘ szigeteket, arrÃ³l e havi szÃ¡munkban kÃ¼lÃ¶n
cikkben szÃ¡molunk be. 

Panasz a pÃ¡rolgÃ¡smÃ©rÅ‘kre

Szigeti LÃ¡szlÃ³ kÃ©pviselÅ‘ az Ãºj parkolÃ¡si rend kapcsÃ¡n interpellÃ¡lt, tÃ¶bb lakos panaszkodott ugyanis a vasÃ¡rnapi fizetÅ‘s
parkolÃ¡sra. A misÃ©re jÃ¡rÃ³ pÃ¡rkÃ¡nyiak nehezmÃ©nyezik, hogy nekik szintÃ©n parkolÃ³jegyet kell vÃ¡ltaniuk a templomnÃ¡l.
Szigeti azt is felvetette, nem lehetne-e mÃ©ltÃ¡nyossÃ¡gi alapon eljÃ¡rni ebben az esetben, netÃ¡n vÃ¡ltoztatni az Ã©letbe lÃ©pett
parkolÃ¡si renden. A polgÃ¡rmester szerint nem. Az okokrÃ³l Ã©s az Ãºj parkolÃ¡si rend nyomÃ¡n keletkezett helyzetekrÅ‘l
szintÃ©n kÃ¼lÃ¶n cikkben szÃ¡molunk be. 
SzintÃ©n kÃ©pviselÅ‘i kÃ©rdÃ©sre vÃ¡laszolva JÃ¡n Oravec az Ã¼lÃ©sen kÃ¶zÃ¶lte, a tÃ¶rvÃ©ny Ã©rtelmÃ©ben a vÃ¡ros felkÃ©szÃ¼lt a
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kÃ©tnyelvÅ± nyomtatvÃ¡nyok bevezetÃ©sÃ©re, ezzel nincs gond. Az Ã¼lÃ©sen szintÃ©n szÃ³ba kerÃ¼lt, hogy az Enerbyt
hÃ¡zkezelÅ‘sÃ©g idÃ©n mÃ¡r nem vette figyelembe pÃ¡rolgÃ¡sÃ©rzÃ©kelÅ‘, radiÃ¡torokra szerelt kÃ¶ltsÃ©gelosztÃ³ kÃ©szÃ¼lÃ©kek
Ã©rtÃ©keit, mÃg tavaly ezt is beleÃ©pÃtette az elszÃ¡molÃ¡sba. Csepregi ZoltÃ¡n kÃ©pviselÅ‘ lakossÃ¡gi panaszokra is hivatkozott,
miszerint a mÃ©rÅ‘k szerinti kÃ¶ltsÃ©gelosztÃ¡s nem arÃ¡nyos Ã©s igazsÃ¡gos, mert mÃ¡s Ã©s mÃ¡s a lakÃ¡sok fekvÃ©se, helyzete, az
Enerbytnek ezt is figyelembe kÃ©ne vennie, rÃ¡adÃ¡sul egyesek hÅ±tÅ‘be teszik a mÃ©rÅ‘kÃ©szÃ¼lÃ©ket vagy mÃ¡s mÃ³don
manipulÃ¡lnak vele. 
â€žA nyÃ¡ri pÃ¡rolgÃ¡s mÃ©rtÃ©ke - amikor nem fÅ±tenek -, egyÃ¡ltalÃ¡n nem befolyÃ¡solja azt az Ã¶sszeget, amit a lakÃ³, bÃ©rlÅ‘ az
Enerbytnek fizetâ€• - jelentette ki a polgÃ¡rmester. â€žEz a szÃ¡mlÃ¡lÃ³ Ã©s a nevezÅ‘ esete, mÃ¡rpedig, ha a szÃ¡mlÃ¡lÃ³ nem
vÃ¡ltozik, akkor mindegy, mekkora a nevezÅ‘. Ha mindenkinek pÃ¡rolog, akkor ugyanannyi hÅ‘t nem ezerfelÃ© osztanak,
hanem ezerÃ¶tszÃ¡z felÃ©. Az ami osztÃ³dik, az nyÃ¡ron Ã¡llandÃ³, mert nincs hÅ‘termelÃ©s. Emiatt tehÃ¡t senkinek sem kell
fÃ©lnie a kÃ¶ltsÃ©gnÃ¶vekedÃ©stÅ‘l. ElszÃ¡molÃ¡skor pedig az egyÃ¼tthatÃ³k Ã©rtÃ©kÃ©nÃ©l figyelembe veszik a lakÃ¡sok helyzetÃ©t isâ€• â€“
taglalta a polgÃ¡rmester. 

HorgÃ¡szok a tilosban?

Csepregi ZoltÃ¡n kÃ©pviselÅ‘ azt is megemlÃtette, tudomÃ¡sÃ¡ra jutott, hogy a pÃ¡rkÃ¡nyi horgÃ¡szszervezet illetÃ©ktelenÃ¼l jÃ¡rt
el, Ã©s egy szomszÃ©dos kÃ¶zsÃ©g csekkjeit osztogatta a tagoknak, akik az illetÃ©ket erre fizettÃ©k be. A kÃ©pviselÅ‘ szerint
PÃ¡rkÃ¡ny emiatt mintegy 2 ezer eurÃ³s bevÃ©teltÅ‘l esett el, rÃ¡adÃ¡sul a tÃ¶rvÃ©ny szerint a pÃ¡rkÃ¡nyi horgÃ¡szok esetÃ©ben
csakis PÃ¡rkÃ¡ny lett volna jogosult ezt az illetÃ©ket beszedni. 
JÃ¡n Oravec kÃ¶zÃ¶lte, tudnak az esetrÅ‘l Ã©s a szomszÃ©dos telepÃ¼lÃ©st mÃ¡r fel is szÃ³lÃtottÃ¡k, adjon magyarÃ¡zatot erre,
de a falu mÃ©g nem reagÃ¡lt. Ha tovÃ¡bbra sem indokoljÃ¡k meg, miÃ©rt Å‘k szedtÃ©k be az illetÃ©ket, akkor PÃ¡rkÃ¡ny az
adÃ³hivatalon vagy mÃ¡s hatÃ³sÃ¡gon keresztÃ¼l fogja visszakÃ¶vetelni ezt a pÃ©nzt. 
A kÃ©pviselÅ‘-testÃ¼let jÃ³vÃ¡hagyta, hogy az idei kÃ¶ltsÃ©gvetÃ©sen belÃ¼l 10 ezer eurÃ³t csoportosÃtsanak Ã¡t a
SzÃ¶vetkezeti sori Ã³voda pavilonjai teljes rekonstrukciÃ³jÃ¡nak projektjÃ©re. A beruhÃ¡zÃ¡s Ã¶sszÃ©rtÃ©ke mintegy 200 ezer
eurÃ³, ebbÅ‘l a tervdokumentÃ¡ciÃ³ elkÃ©szÃtÃ©sÃ©hez van szÃ¼ksÃ©g az Ã¡tcsoportosÃtott Ã¶sszegre. 
A testÃ¼let ugyanakkor nem szavazta meg a DÃ©li RÃ©giÃ³ pÃ¡rkÃ¡nyi vÃ¡llalkozÃ³inak az Ã¡prilisi Ã¼lÃ©sen elnapolt kÃ©rvÃ©nyÃ©t,
miszerint  PÃ¡rkÃ¡ny az egÃ©sz vÃ¡ros terÃ¼letÃ©n 50 szÃ¡zalÃ©kkal  csÃ¶kkentse a vendÃ©glÃ¡tÃ³ipari cÃ©lokra kialakÃtott
teraszok, Ã©s az erre a cÃ©lra hasznÃ¡lt kÃ¶zterÃ¼letek nÃ©gyzetmÃ©terenkÃ©nti bÃ©rleti dÃjÃ¡t. 
Az Ã¶nkormÃ¡nyzat legkÃ¶zelebbi rendes Ã¼lÃ©sÃ©re szeptemberben kerÃ¼l sor. 
-buch-
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